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W odpowiedzi na interpelację Pana z dnia 6 czerwca 2019 r. dotyczącą Wprowadzenia

uproszczeń w procedurze realizowania przez radnych inicjatywy uchwałodawczej - wskazać

należy, iż w chwili obecnej procedura ta opisana jest w § 53 ust. 2 i 6 Statutu Miasta Kielce.

Proponowane rozwiązania stoją w sprzeczności z procedurą opisana w statucie. Zgodnie

z aktualnie obowiązującym Statutem poprawki oraz opinie winny zostać przedłożone

Przewodniczącemu Rady w terminie 2 miesięcy. Wprowadzenie dodatkowego elementu

procedury polegającej na konsultacjach oraz pisaniu uchwały przez radcę prawnego - może

skutkować uchybieniem w/w terminu. Ponadto nie znajduje ono odzwierciedlenia w Statucie.

Statut nie może regulować kwestii zadań jakie wykonują pracownicy Urzędu,

albowiem zwierzchnikiem pracowników Urzędu w tym także radców prawnych jest

Prezydent i Rada uchwalając Statut nie może wkroczyć w kompetencje Prezydenta.

Natomiast Prezydent nie może, w drodze zarządzenia, regulować kwestii wykonywania przez

radnych/kluby inicjatywy uchwałodawczej. Intencja inicjatorów uchwały winna wynikać

z uzasadnienia projektu (vide § 52 ust. 3 Statutu Miasta Kielce) a nie z protokołu. Takie

rozwiązanie stałoby w sprzeczności z prawem radnych (klubu) do inicjatywy

uchwałodawczej, albowiem to te podmioty (a nie pracownicy UM Kielce - radcowie prawni)

maja prawo do inicjatywy uchwałodawczej. Pracownicy Urzędu zarówno w postaci radców

prawnych jak i pracowników wydziałów merytorycznych, w procedurze uchwałodawczej,

mogą jedynie pełnić funkcje pomocniczą (konsultacyjno-doradczą).

Niezależnie od powyższego, proponowane rozwiązania mogą prowadzić do sytuacji

w której to radca prawny będzie opracowywał i analizował przedmiotową uchwałę. Tak

przyjęta procedura mogłaby negatywnie odbić się na prawidłowym funkcjonowaniu Urzędu.

Przy obecnym uregulowaniu obsługi prawnej UM oraz ilości zadań oraz pracy -

wprowadzenie proponowanych rozwiązań wiązałoby się z naruszeniem przepisów ustawy

dotyczących czasu pracy. Realizacja zaproponowanych rozwiązań, bez szkody dla bieżącej



obsługi prawnej, nie jest możliwe bez zwiększenia zatrudnienia i oddelegowania radcy

prawnego wyłącznie do wykonywania dodatkowych - wnioskowanych przez radnego zadań.

Takie rozwiązanie może, dodatkowo, kłócić się z dotychczasową polityką finansową Miasta

zmierzającą do ograniczenia wydatków

wz. PREZYDENTA MIASTA.
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